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 betreft Groenboek contractenrecht 

Geachte heer Verhagen, 

 

In de vergadering van de vaste commissie voor Justitie van 2 november jl. is het Groenboek 

van de Europese Commissie over beleidsopties voor de ontwikkeling van een Europees contra c-

tenrecht voor consumenten en ondernemingen (hierna: Groenboek contractenrecht) aan de 

orde geweest.1 De leden van de VVD-fractie willen daarover de volgende vragen voorleggen 

aan het kabinet. 

 

Noodzaak Europees contractenrecht 

Nederland is van oudsher een succesvolle handelsnatie. Thans begrijpen de leden van de VVD-

fractie uit het Groenboek dat er kennelijk belemmeringen zijn voor het sluiten van grensove r-

schrijdende overeenkomsten. Deelt u die visie uit het Groenboek, gelet op de Nederlandse han-

delshistorie en gelet op het gemak waarmee in de huidige tijd informatie over het toepasselijke 
recht in andere lidstaten kan worden ingewonnen? 

Deze leden vragen zich dus af voor wie een Europees contractenrecht een oplossing biedt. Voor 

consumenten is de noodzaak daartoe nauwelijks aanwezig. Het consumentenrecht is immers 

grotendeels geharmoniseerd: in oktober 2008 heeft de Europese Commissie een voorstel voor 

een richtlijn uitgebracht om consumenten in de hele Europese Unie dezelfde rechten te geven 

en het winkelen via internet en in winkels te vergemakkelijken.2 Deze voorgestelde richtlijn 

‘Consumentenrechten’ vereenvoudigt de vier bestaande richtlijnen op het gebied van consu-

mentenrechten en brengt ze samen in één pakket van voorschriften. Ook voor ondernemingen 

is de noodzaak voor een Europees contractenrecht nauwelijks aanwezig. Ondernemingen zijn 

gewend aan het sluiten van internationale contracten en hebben geen problemen met het kie-

zen van toepasselijk recht c.q. het expliciet uitsluiten van eenvormig recht zoals het Weens 

Koopverdrag (UNCITRAL), ten gunste van een nationaal recht. Graag uw reactie.  

 

Rechtszekerheid 

De leden van de VVD-fractie maken uit het Groenboek op dat met een Europees contra cten-
recht rechtszekerheid wordt beoogd. Wat is de winst van een Europees contractenrecht als a l-

ternatief voor een nationaal recht? Bij een Europees contractenrecht moeten de inhoud en reik-

                                                 
1 COM(2010)348. Zie ook dossiernummer E100036 op www.europapoort.nl.  
2 COM(2008)614. Zie ook dossiernummer E080116 op www.europapoort.nl.  
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wijdte van de begrippen door middel van het voorleggen van prejudiciële vragen aan het Hof 

van Justitie van de EU opnieuw worden bepaald. Daar gaan vele jaren van rechtsonzekerheid 

overheen. Het nationale recht van de lidstaten is in de loop der tijden uitgekristalliseerd in juris-

prudentie en literatuur. Het nationale recht biedt derhalve wél de zo gewenste – en noodzakelij-

ke - rechtszekerheid. Door de keuze voor een nationaal stelsel kunnen partijen (al) de keuze 

maken voor rechtszekerheid. Graag uw reactie.  
 

Rol en inbreng bedrijfsleven  

De groep van rechtsdeskundigen die op 26 april 2010 door de Europese Commissie is ingesteld 

voor het gemeenschappelijk referentiekader op het gebied van het Europees contra ctenrecht, 

bestaat uit rechtsdeskundigen. Nu in het Groenboek wordt gesteld dat de ve rschillen tussen 

nationale stelsels van contractenrecht kennelijk kunnen leiden tot onder meer rechtsonzeke r-

heid voor bedrijven, verbaast het de leden van de VVD-fractie dat de vertegenwoordiging uit 

het bedrijfsleven in de deskundigengroep minimaal, zo niet non-existent is. Per slot van reke-

ning gaat het erom dat degenen die in de dagelijkse praktijk met het contractenrecht werken, 

zich kunnen uitspreken of, en zo ja , in welke mate , een Europees contractenrecht nuttig en 

nodig is. De enkele consultatieronde van de Europese Commissie over het Groenboek is daar-

voor naar de mening van deze leden niet toereikend. Hoe beoordeelt u dit? 

 

Een gelijkluidende brief is verstuurd aan de minister van Veiligheid en Justitie.  

 
De leden van de commissie zien de antwoorden van het kabinet met belangstelling tegemoet. 

 

De voorzitter van de vaste commissie voor Justitie, 

 

 

 

 

 

Mr. R.H. van de Beeten 

 

 

 

 


